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خبر کوتاهسرمقاله

 تفاوت اجرای قانون 
در لالیگا و لیگ ایران

برای رســـیدن بـــه یک ســـاختار درســـت در فوتبـــال، نیاز 
بـــه وضـــع قوانیـــن درســـت اســـت. اما وضـــع قانـــون، به 
 تنهایـــی کافی نیســـت بلکه اجرای آن اســـت کـــه می تواند 
نشـــان دهنده قدرت یک ســـازمان، در اینجا فدراســـیون 
فوتبـــال و ســـازمان لیگ، باشـــد. در خبرها آمـــده بود که 
بارســـلونا هنوز نتوانســـته نام خریـــد 60 میلیـــون یورویی 
خود یعنی دنی اولمو را در ســـازمان لیگ اســـپانیا )لالیگا( 
ثبت کنـــد و به همیـــن دلیـــل در دو بازی ابتدایـــی لالیگا 
نتوانســـته از ایـــن ســـتاره گرانقیمت اســـتفاده کند. دلیل 
اصلی ایـــن ماجـــرا هم بـــه قوانین مالـــی لالیـــگا و تعیین 
ســـقف دســـتمزدها برمی گردد که به شـــکلی ســـختگیرانه 
در مـــورد همـــه تیم هـــا اجـــرا می شـــود. در ایـــن قوانیـــن 
بایـــد ورودی و خروجـــی تیم هـــا از نظـــر مالی، تراز باشـــد 
و دســـتمزدهای بازیکنـــان هـــم از حد معینـــی بالاتر نرود. 
در مـــورد بارســـا ایـــن اتفـــاق نیفتـــاده اســـت و بـــه همین 
دلیل باشـــگاه بارســـلونا بـــرای ثبت قـــرارداد ایـــن بازیکن 
مجبـــور به انتقـــال ایلـــکای گوندوغان به منچسترســـیتی 
شـــد، هافبکی که ســـال گذشـــته به ایـــن تیم آمـــده بود و 
یک مهره کلیدی برای هانســـی فلیک ســـرمربی بارســـا به 
حســـاب می آمد. با وجود این دســـتمزد ســـنگین او مانعی 
بر ســـر جذب بازیکنان جدید بود و بارســـا قیـــد او را زد. در 
کنار این، بارســـا ســـه انتقال دیگر را نیز باید انجام می داد 
تـــا جا برای یـــک بازیکن جدیـــد این تیم باز شـــود؛ انتقال 
ویتـــور روکه به بتیـــس و کلمان لنگله بـــه اتلتیکومادرید و 

همچنین انتقـــال میکا فایـــه به رن.
آنچـــه که در مـــورد بارســـلونا و لالیگا گفته شـــد را می توان 
بـــا وضعیتی کـــه در فوتبال ایران و فدراســـیون و ســـازمان 
لیگ وجود دارد مقایســـه کـــرد. قوانین ســـقف بودجه دو 
ســـالی اســـت که از ســـوی فدراسیون وضع شـــده و هدف 
آن هـــم جلوگیری از ناترازی ســـنگین باشـــگاه های ایرانی 
اســـت که در نهایت منجر به ابطال یا صادر نشـــدن مجوز 
حرفـــه ای آنها می شـــود. اما این ســـقف بودجـــه در ایران، 
ظاهراً ابـــزاری برای نظارت ندارد و فقط قانون وضع شـــده 
است. هم ســـال گذشـــته و هم امسال بســـیاری از تیم ها 
متهم به رعایت نکردن ســـقف بودجه شـــده اند. در واقع 
چهـــار تیم مدعی قهرمانی یعنی پرســـپولیس، اســـتقلال، 
ســـپاهان و تراکتـــور به طور متنـــاوب و نوبتـــی )!( یکدیگر 
را متهـــم به رعایت نکردن ســـقف بودجـــه می کنند و نوع 
خریدهـــای ایـــن تیم ها هم به گونه ای اســـت کـــه می توان 
این اتهام را به همه آنها نســـبت داد. بـــا این حال، تاکنون 
معیـــار مشـــخصی بـــرای تعیین تخلـــف باشـــگاه ها در نظر 
گرفته نشـــده اســـت و بازیکنان همه این تیم ها به راحتی 
قراردادهـــای خـــود را ثبـــت کرده اند. در واقع مشـــکلی که 
برای باشـــگاه بزرگی مثل بارسلونا در اســـپانیا رقم خورده، 
بـــرای هیچ یـــک از تیم هـــای ایرانی حتی ایجاد هم نشـــده 
کـــه این در نـــوع خود عجیب اســـت و جای بررســـی دارد. 
به نظر می رســـد که اجـــرای قانـــون با مصلحت اندیشـــی 
همچنـــان در برنامه های فوتبـــال ایران قـــرار دارد و با این 
رونـــد نمی تـــوان بـــه بهبـــود اوضاع بویـــژه از نظـــر دخل و 

خرج باشـــگاه ها، امیـــدوار بود.

خ حسابی فر
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از سال 97، روز 5 شـــهریور به مناسبت تولد 
غلامرضـــا تختی روز کشـــتی نـــام گرفت و در 
تقویم رســـمی کشـــور هم ثبت شد. به همین 
مناســـبت هم روز گذشـــته مراســـمی برگزار 
شـــد که هم تجلیل از منصور برزگر بود و هم 
رونمایـــی از کتاب زندگی ایـــن قهرمان بزرگ 
تاریخ کشتی و مراســـم تجلیل از مدال آوران 

بازی هـــای المپیک پاریس. 
ایـــن مراســـم در حالـــی برگـــزار شـــد کـــه 
فدراســـیون کشـــتی میزبان آن بـــود و به نظر 
بایـــد بســـیاری از قهرمانان کشـــتی به خاطر 
نـــام منصـــور برزگـــر در ایـــن مراســـم حاضر 
می شـــدند اما چیـــزی که توی ذوق بســـیاری 
از حاضـــران در ایـــن مراســـم مـــی زد؛ غیبت 

عجیـــب قهرمانـــان بنـــام کشـــتی بود. 
منصـــور برزگر بیـــش از 3 دهه ســـرمربی تیم 

ملـــی کشـــتی آزاد بـــود و قهرمانان زیـــادی را 
برای کشـــتی ایران پـــرورش داد امـــا عجیب 
بـــود کـــه بســـیاری از آنهـــا در ایـــن مراســـم 
غیبـــت داشـــتند.  از بـــرادران خـــادم گرفته 
تـــا محمـــد طلایی، غـــلام محمـــدی، عباس 
حاج کنـــاری، بهروز یاری، مجیـــد ترکان، رضا 
یزدانی، مـــراد محمدی، مهـــدی حاجی زاده، 
عباس جدیـــدی، علیرضا حیدری، اکبر فلاح 
و خیلی های دیگر از جمله شـــاگردان منصور 
برزگـــر بودنـــد امـــا از این جمع فقـــط عباس 
جدیدی در مراســـم حضور داشـــت و علیرضا 
حیـــدری هم خیلـــی کوتاه حاضر شـــد و بعد 

مراســـم را ترک کرد. 
غیبت این همه ســـتاره باعث شـــد تا مراسم 
منصـــور برزگر کـــه از خاص تریـــن چهره های 
تاریخ کشتی ایران اســـت، به نوعی در غربت 
برگزار شـــود. شـــاید ســـؤال مهم این روزهای 
کشـــتی همین باشـــد که چه چیـــزی بالاتر و 
بزرگتـــر از منصـــور برزگر می توانســـت جامعه 

کشـــتی دور هم جمع کند؟

رونمایی از کتاب منصور برزگر در روز کشتی

تقدیــــــــر غریـــب
محسن وظیفه

روزنامه نگار

دبیر: کشتی به اندیشکده نیاز دارد
از  تجلیل  مراسم  در  دبیر  علیرضا 
از  ونمایی  ر و  کشتی  مدال آوران 
کتاب منصور برزگر به وزیر ورزش 
حمد  ا «  : کرد ر  ظها ا ن  نا ا جو و 
شورای  در  من  دوست  دنیامالی 
شهر در کارهای عمرانی برج میلاد، 
تهران  اتوبان های  و  توحید  تونل 
بود. کارهای عمرانی را از دنیامالی 
فدراسیون  رئیس  او  گرفتم.  یاد 
قایقرانی بود که در دوره او ۲ طلای 

بازی های آسیایی در قایقرانی گرفتیم.وقتی دنیامالی وزیر ورزش 
شد به من گفت طرح جامع برای کشتی بنویس اما ما طرح جامع 
و توسعه کشتی را داریم که تا ۲0۲۸ نوشته شده است در حالی که 
هیچ فدراسیونی این طرح جامع را ندارد. کیلویی کار نمی کنیم. 
همه چیز طبق برنامه پیش می رود. اگر قرار است موفق شویم 
نمی شود کارهای عمرانی، فرهنگی را نبینیم.«  رئیس فدراسیون 
کشتی خاطرنشان کرد: »ما دیروز در نوجوانان جهان دوم شدیم 
که تا صبح حرص می خوردم. صبح جلسه 3 ساعته با وزیر داشتیم. 
هر کسی از این به بعد به فدراسیون بیاید باید طبق راه ترسیم 
شده جلو برود. چه زمانی فدراسیون کشتی به طلایی المپیک 6 
میلیارد پاداش پرداخت می کرد. ما برای نوجوانان و جوانان هم 
جایزه می گذاریم. خدا را شکر کشتی به سمت درآمدزایی می رود. 
بودجه وزارت محدود است و نمی توان فقط به بودجه اتکا کرد.«   او 
در پایان افزود: »دنیا مالی نگاه بلند مدت دارد. ما یک اندیشکده 
می خواهیم تا فکر کنیم. ما در علم بدنسازی مشکل داریم. ما 
گفتیم در جراحی کتف مشکل داریم خیلی ها ناراحت شدند. خب 
مشکل داریم باید بگوییم. کشتی ما خیلی بیشتر از اینها می تواند 
جلو برود. همین عباس جدیدی و برزگر یا حیدری و امیر خادم 

باید طلای المپیک می گرفتند.«

دنیامالی: ورزش ایران را متحول می کنم
احمد دنیامالی در مراسم تجلیل از 
المپیک  ایران در  مدال آوران کشتی 
ما  برای  »کشتی  گفت:  پاریس، 
یا  مجارستان  در  قایقرانی  مثل 
کشتی  قطعاً  است.  ژاپن  در  کاراته 
آنها  که  امریکا   ۲0۲۸ المپیک  در  ما 
دارند،  تماشاگر  و  هستند  مدعی 
کنار  هم  کوبا  می کند.  افتخارآفرینی 
است.  دوم  میزبان  و  امریکاست 
آنچه برای من مهم است اینکه این 

مجموعه الگویی برای سایر فدراسیون ها باشد. سابقه رفاقت من 
با علی دبیر طولانی است و از صراحت لهجه او خوشم می آید. او 
بعضی جاها بعضی ها را می رنجاند اما بعداً آن آدم ها می فهمند حرف 

او درست بوده است.« 
وزیر ورزش به تغییر نسل مدیران اشاره می کند: »باید تغییر نسل 
بدهیم و به جای ما به مدیران جوان مثل علیرضا دبیر که در کشور 
زیاد هستند، بها دهیم. من برای تحول آمدم. عاشق تحول و رقابت 
هستم و دوست دارم کشورم اول باشد. این قول را می دهم اگر خدا 
عمری بدهد در المپیک لس آنجلس با استفاده از همه ظرفیت ها 
باید در تاریخ المپیک ها در همه رشته ها بدرخشیم. ما روز سیزدهم 
بود که مدال نگرفته بودیم و همه منتظر کشتی و تکواندو بودیم؛ 
این یعنی آسیب پذیری و اصلاً خوب نیست. باید رشته های دیگر 
را وارد مدال آوری المپیک کنیم.« دنیامالی یادآور شد: »ما بابت 
حقوق ناچیز صندوق قهرمانان شرمنده پیشکسوتان هستیم. تمام 
سعی ام را می کنم حقوق متناسب با پیشکسوتان را به آنها بدهیم. 
این حقوق اصلاً در شأن آنها نیست و هر چه به آنها بدهیم، کم 
است. ما را بی نیاز از تذکر ندانید. سعی می کنم خیلی بیشتر بشنوم 
تا اینکه حرف بزنم. این قول را می دهم تحول جدی در ورزش ایران 

ایجاد کنم. مطمئن باشید فضای بین المللی را متأثر می کنیم.«

 برزگر: قهرمانان ما از  کوخ نشینی 
به کاخ نشینی رسیدند

منصـــور برزگـــر در مراســـم روز 
از کتـــاب  و رونمایـــی  کشـــتی 
خـــود بـــه تفســـیر واژه پهلوانی 

پرداخـــت. 
ملـــی  تیـــم  ســـابق  ســـرمربی 
کشـــتی آزاد دربـــاره اســـتفاده از 
واژه پهلوانـــی گفـــت: »از کتاب 
مـــن رونمایـــی شـــد و وقتـــی از 
کســـی که عمـــرش را در ورزش 

گذاشـــته بـــرای جوانـــان تعریـــف کننـــد، می فهمنـــد کـــه 
قهرمانـــان مـــا کاخ نشـــین نبودنـــد و از کـــوخ نشـــینی بـــه 
کاخ نشـــینی رســـیدند.« برزگر همچنین ادامـــه داد: »وقتی 
کســـی قهرمان المپیـــک می شـــود، از همه چیـــز جوانی و 
عمـــرش می زند تا به آن برســـد. تقدیر از ورزشـــکاران جای 
تشـــکر دارد و باعـــث می شـــود آنهـــا به آرزویشـــان برســـند 
امـــا اگـــر بتوانیم گوشـــه هایی از حـــرکات تختی کـــه باعث 
جاودانگـــی او شـــده را بیاموزیم بســـیار خوب اســـت، باید 

ببینیـــم راهش چـــه بوده اســـت.«
برزگـــر با اشـــاره بـــه اخلاقیات تختـــی گفت: »بـــه او گفتند 
فیلـــم بـــازی کـــن، تبلیـــغ کـــن امـــا نپذیرفـــت و در زلزله 
بویین زهرا تمـــام هدایایـــش را به مردم بخشـــید. پهلوانی 
بـــه مـــدال گرفتـــن نیســـت، بـــه راه و رســـم آن اســـت. ما 
در کشـــتی بایـــد بـــه دنبـــال واژه پهلوانـــی باشـــیم. بایـــد 
بدانیـــم کـــه جهان پهلـــوان تختـــی چطور بعد از گذشـــت 
ســـال ها هنوز نام و یـــادش در دل همه مردم زنده اســـت. 
پهلوانـــی ســـنت و مرام همـــه مـــا ایرانی ها اســـت و باید در 
 همـــه مراحل زندگـــی پهلوانـــی را ســـرلوحه کارهـــای خود 

قرار دهیم.« 

تبریک رئیس جمهور برای قهرمانی 
کاراته کاهای دختر و پسر در آسیا

با انتشار پیامی در شبکه ایکس، قهرمانی  رئیس جمهور 
را در مسابقات قهرمانی  ایران  کاراته کاهای دختر و پسر 
مسعود  دکتر  گفت.  تبریک  آسیا  در  امید  سنی  رده های 
پیامی  در   ۱۴03 شهریور  پنجم  دوشنبه  عصر  پزشکیان 
تصریح کرد: »قهرمانی رده های سنی امید دختران و پسران 
کاراته کا ایران در آسیا مبارک باشد.« امیدهای کاراته ایران روز 
یکشنبه چهارم شهریور ۱۴03 با کسب چهار مدال طلا و یک 
برنز در بخش پسران و ۲ مدال طلا، یک نقره و یک برنز در 

بخش دختران، مقتدرانه قهرمان آسیا شدند.

مهاجم آفریقایی در نصف جهان

ابوبکر کامارا خرید جدید سپاهان
ابوبکر کامارا، مهاجم ۲9 ساله موریتانی - فرانسوی با تیم 
فوتبال سپاهان اصفهان به توافق رسیده و بنا بر شنیده ها 
برای امضای قرارداد نهایی به زودی به اصفهان سفر کرده 
و پس از پشت سر گذاشتن تست های پزشکی به صورت 
رسمی از او رونمایی خواهد شد. او سابقه بازی در باشگاه 
آمیان، باشگاه فوتبال  فوتبال کورتریک، باشگاه ورزشی 
موناکو، المپیاکوس، فولام و تیم ملی فوتبال موریتانی را در 

کارنامه داشته است.

کاهش سهم باشگاه ها برای فصل آینده

سهمیه ایران در لیگ نخبگان 1+1 شد
ی  حرفه ا مجوز  کمیته  ور  صد ئیس  ر  ، رعی ا ز مصطفی 
فدراسیون فوتبال گفت: »متأسفانه برای فصل آتی لیگ 
نخبگان، سهمیه ما کم شد و ۱+۱ خواهد بود. این سهمیه 
امتیازاتی که در پنج سال گذشته گرفته ایم،  به  با توجه 
اعلام شده است. برای این موضوع نیز که سهمیه ها به چه 
تیم هایی داده شود، باید ساز و کاری اندیشیده شود. ضمن 
اینکه ما در سطح دوم لیگ قهرمانان آسیا نیز یک سهمیه 

خواهیم داشت.« 
او ادامه داد: »باید گفت که اگر نمایندگان ما در رقابت های 
امسال نتایج خوبی کسب نکنند، این امکان وجود دارد 
که باز هم از سهمیه های ما کسر شود. ما با قطر ۲ امتیاز 
فاصله داریم. یعنی این کشور که سهمیه ۲+۱ دارد، دو امتیاز 
بیشتر از باشگاه های ما کسب کرده که جای جبران نیز وجود 
دارد که نیاز است یک برنامه ریزی خوبی در این خصوص 
صورت بگیرد تا نمایندگان ما در آسیا نتایج خوبی به دست 
بیاورند.« رئیس صدور کمیته مجوز حرفه ای فدراسیون 
فوتبال گفت: »یک شرکت استرالیایی به عنوان نماینده 
AFC، قرار است که در جریان فرآیند دریافت مجوز، مدارک 
باشگاه ها را هم به صورت ریموت و هم حضوری بررسی کند 
که این کار ما را بسیار سخت می کند. در دو سال اخیر، ما در 
کمیته صدور مجوز حرفه ای سعی کرده بودیم استانداردها 
را رعایت کنیم و سختگیری های زیادی داشته باشیم. اما 
علاوه  بر اینکه امسال استانداردها دشوار شده، ممیزی ها نیز 
افزایش پیدا کرده است. من بسیار نگران هستم که اتفاقات 
فصول گذشته )حذف نمایندگان ایران از آسیا( تکرار شود 
که باید در فدراسیون، سیاست هایی که نیاز است را جهت 

جلوگیری از بروز مشکلات اعلام کنیم.«
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تاج: تجهیز ورزشگاه ها 
باید  اصولی باشد

روشنک: تختی برای 
هفته پنجم یا ششم آماده 
می شود
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